
 
Vac#2025067 

Job Announcement (Internally & Externally) 
 

COMMUNITY MENTAL HEALTH WORKER at MSF SPAIN   

 المجتمعية  النفسية الصحةعامل وظيفة 
 

Emergency Response for Daraa IDP project at MSF SPAIN   
 

Based in Damascus 
 

 

MSF is committed to promoting diversity and gender balance within its staff, and for that reason, female candidates are 
strongly encouraged to apply for this position. 

ع المرشحات الإناث بشدة على التقد   م لهذه الوظيفةتلتزم منظمة أطباء بلا حدود بتعزيز التنوع والتوازن بين الجنسين ضمن كوادرها، ولهذا السبب يشُجَّ
 

Médecins Sans Frontières (MSF) is an international, independent, medical humanitarian organization that delivers 
emergency aid to people affected by armed conflict, epidemics, natural disasters, and exclusion from healthcare.  
MSF offers assistance to people based on need, irrespective of race, religion, gender, or political affiliation. 

هي منظمة دولية ومستتقلة تعم  يي المجا  الإنستاني الطبي، وتقدم المستاعدات الطارلة لاشتاام المتضتررين من النزاعات   منظمة أطباء بلا حدود
لعرق أو  المستتلحة، وابوبلة، والكوارث الطبيعية، والحرمان من الرعاية اليتتحيةد تقدم المنظمة مستتاعداتها بناءا على الحاجة يقط، بظر النظر عن ا

 .أو الانتماء السياسيالدين أو الجنس 

MSF SPAIN is advertising for the following position: Community Mental Health Worker – Full Time in Damascus. 

 ي دمشق. ف بدوام كامل  المجتمعية النفسية  الصحةعامل  :التالية  الوظيفة عن إسبانيا - حدود بلا  أطباء منظمة علنت
 

Requirements for the position 

Education: 

 التعليم
• Degree or diploma in behavioral/ psychosocial support related fields. 

 .اليلة ذات المجالات أو الاجتماعي-النفسي أو السلوكي الدعم مجالات يي دبلوم أو جامعية شهادة •

Experience: 

 الابرات 

• Experience in providing psychosocial support for children and Desired experience in community 
and/or social work. 

 دالاجتماعي العم  أو/و المجتمعي العم  يي ابرة توير ويفضّ  لاطفا ، الاجتماعي-النفسي الدعم تقديم يي ابرة •

Languages: 

 اللظات 

• Arabic language (essential) and English language (highly desirable). 

 اتقان اللظة العربية بطلاقة ويفض  جدا من لديهم معرية جيدة باللظة الإنكليزيةد  •
Others: 

 أارى 
• Desired knowledge of the affected population in the camp/settlement. 

 .السكني التجمع/المايم يي المتأثرة الفلات واحتياجات بسياق الإلمام يفُضّ  •

• Strong communication, organizational and social skills (attentive listening, open 
attitude, empathy, sensitivity). 

 .والتعاطف والانفتاح، الاستماع،  حسن ذلك  يي بما الاجتماعية، والمهارات والتنظيم التواي   يي  قوية  مهارات •

Main responsibilities 

Place of work: 
• Damascus, with the work sites in Daraa Governorate (several villages). 

 .( قرى   عدة )   درعا   محافظة   في   العمل   مواقع زيارة    مع   ، دمشق  •

Level: • 4 

Contract of 
Employment 

• Service Agreement for 1 month, renewable based on the operation’s needs. 

 العم د احتياجات على بناءا   للتجديد قابلة واحد، شهر لمدة ادمة اتفاقية •

Main objectives 

 

Providing optimal preventive and psychosocial aid to people with mental health and psychosocial 
needs at community level according to MSF principles, standards and procedures in order to 
provide the most appropriate mental health support for patients 

- النفستتتي  والدعم  النفستتتية  اليتتتحة  مجا   يي  احتياجات  لديهم  الذين  لاشتتتاام  ابمث   الاجتماعي -النفستتتي  والدعم  الوقالي  الدعم تقديم
  أشتتتكا   أنستتتب تويير  يضتتتمن  بما  ،(MSF) حدود بلا  أطباء  منظمة  وإجراءات  ومعايير  لمبادئ  ويقاا  المجتمع،  مستتتتوى  على  الاجتماعي

 دىللمرض النفسية اليحة مجا  يي الدعم
 لإعداد  مايتتم يوم  إلى  بالإضتتاية  ابستتبوع،  يي  أيام  أربعة  ومستتاءا   يتتباحاا   منتظمة  بجولات  متنقلة  عيادة تشتتظي   النشتتاط  هذا  يشتتم 
 .التقارير

 

 
Main responsibilities 
and tasks 

• Being an active mental health worker in the IDP camp or settlement to conduct mental health 

activities for the target IDP population. 

العم  كعام /ة يحة نفسية يعاّ /ة داا  مايمات أو تجمعات النازحين الدااليين، وتقديم ابنشطة المتعلقة باليحة النفسية للفلة   •

 د الحرب بسبب ىاار مناطق إلى دااليا المهجرينالمستهدية من 

• Conducting individual and group mental health awareness, PFA and psychoeducation sessions 

in the camps/settlements. 

، وجلسات التثقيف النفسي داا   (PFA) جلسات التوعية الفردية والجماعية حو  اليحة النفسية، والإسعاف النفسي ابولي إجراء •

 .المايمات/التجمعات

 



• Carry out reacreational activities with children and identify MHPSS needs of children on the 

sessions.    

 الجلسات الا  والاجتماعي النفسي والدعم النفسية اليحة ادمات من احتياجاتهم وتحديد ابطفا  مع ترييهية بأنشطة القيام •

• Support children in learning about particular activities during group recreational sessions that 

may be difficult for them to understand. 

ا تلك التي قد ييعب عليهم استيعابها دعم  •  .ابطفا  يي تعلّم ويهم ابنشطة المقدّمة الا  الجلسات الترييهية الجماعية، ايويا

• Oganize culturally appropriate recreational activities for adults (women and men) in the IDP 

camps and settlement areas.  

 .تنظيم أنشطة ترييهية ملالمة ثقايياا للبالظين )نساء ورجا ( داا  المايمات ومناطق تجمع النازحين  •

• Identify  mental health cases and referring them to psychologists  for MHPSS support and further 

assistance.  

 .تحديد حالات اليحة النفسية وإحالتها إلى اباياليين النفسيين للحيو  على الدعم النفسي الاجتماعي والمزيد من المتابعة •

• Assisting and/or accompanying patients/beneficiaries in receiving better mental health 

intervention and making appropriate referrals after disussion with Mental Health Supervisor for 

different levels of care.  

مساعدة المرضى/المستفيدين أو مرايقتهم للحيو  على تدالات أيض  يي مجا  اليحة النفسية، وإجراء الإحالات المناسبة بعد   •

 .مناقشتها مع مشرف اليحة النفسية ويق مستويات الرعاية الماتلفة

• Keep files and other material in safe costody to preserve confidentiality.  

 .حفظ الملفات والمواد ابارى يي مكان آمن لضمان سرية المعلومات •

• Keeping the Line supervisor  informed about every identified patient and every activity conducted 

in the camp.  

 .إبقاء المشرف المباشر على اطلاع بجميع الحالات المكتشفة وجميع ابنشطة المنفذة داا  المايم •

• Informing the Line supervisor  regarding the day-to-day challenges and achievements in the 

field, and seeking support whenever needed. 

 .إعلام المشرف المباشر بالتحديات والإنجازات اليومية يي الميدان وطلب الدعم عند الحاجة  •

• Maintainig  work-related data and sharing the same with the line manager on time.  

 .لحفاظ على بيانات العم  ومشاركتها مع المشرف المباشر يي الوقت المحددا  •

• Ensuring that the people in the camp are aware about MSF  and  mental health actvities in the 

region. 

 د المنطقة يي النفسية واليحة حدود بلا أطباء منظمة بأنشطة دراية على المايم يي الموجودون ابشاام يكون أن ضمان •
 

HOW TO APPLY:  
If you recognize yourself in this profile, we welcome you to send your CV, Education certificate, and ID 
through the below link: 

من الا  هذا   والشهادة العلميةسيرتك الذاتية يورة عن هويتك الشايية، و، ينرحب بك لإرسا  ه الوظيفة مناسبة لكهذ نتا إذا ك
 :الرابط

 
 

https://forms.gle/yqVb4bX59qGuPfui9   

        
 
Only shortlisted candidates will be contacted through their email address.  
 

   الإلكترونييقط عبر بريدهم   ن لشروط ومتطلبات الوظيفةيالمستويسيتم التواي  يقط مع المرشحين 
 

 

Closing date: Tuesday 27th January 2026                         
 
 
Important notes: 

 

- Incomplete applications (no CV, ID, Education Certificate attached) and sharing false information will 
lead to automatic disqualification. 

( وتقديم معلومات غير يتتحيحة  الهوية الشتتايتتية، الشتتهادة العلمية)عدم إرياق الستتيرة الذاتية،   المكتملةالطلبات غير   -
 .سيؤدي إلى الاستبعاد التلقالي

 
- MSF has a zero-tolerance on conduct that is incompatible with its vision, principles, and objectives, 

including any demands for money, or favouritism during the recruitment process, and such actions may 
be pursued through the judicial system.  

تتبنى منظمة أطباء بلا حدود ستياستة عدم التستامط مطلقاا تجاه أي ستلوك يتعارر مع رؤيتها ومبادلها وأهدايها، بما يي   -
 .ذلك أي طلبات مالية أو محاباة الا  عملية التوظيف، وقد يتم ملاحقة مث  هذه ابيعا  قضالياا 

 

https://forms.gle/yqVb4bX59qGuPfui9

